
Sent: Sunday, December 3, 2023 7:13 PM 
To: maria.petrova@inspectorat-so.org; iveta.tsvetkova@sofia.bg 
Subject: Обществено обсъждане план-сметка на СО 2024 

 

 

Уважаеми дами и господа, 

 

Във връзка с подобряването на чистотата в града и оптимизирането на процесите по 

метене и миене, предлагам редица идеи, които да направят тези процеси по-ефективни 

и подобрят градската среда. 

 

Приоритизиране на машинното метене: Предлагам увеличаване на бюджета за 

машинното метене в града поради по-високата ефективност и по-ниските разходи на 

този метод спрямо ръчното метене. За целта трябва дас е гарантира подходяща 

инфраструктура и достъпност на съответните машини. 

 

Организация за премахване на паркирани автомобили: Необходимо е да се създаде 

система, която премахва автомобилите, които пречат на процесите на почистване, като 

това може да помогне за по-ефективно миене на улиците и тротоарите. 

 

Необходимост от подобрена инфраструктура: За да се постигне по-голяма ефективност, 

е от съществено значение да се подобри инфраструктурата, като се отстрани 

препятствията, които затрудняват процесите на почистване, като разбити тротоари, 

дупки, кални точки, паркиране в зелени площи, засилен контрол над строителните 

обекти. 

 

Важно е да се промени наредбата за изхвърляне на ЕГО до контейнерите. Има много 

причини, поради които местата се затрупват с тези отпадъци. Например, повечето 

камиони, които събират този вид отпадъци, не са достатъчно проходими при трудни 

терени и има проблем при сняг и дъжд. На сметището има проблеми с достъпа до 

частта, където се изсипва смесен ЕГО и поради това този вид отпадък се пропуска в 

лошо време. Когато се натрупа много от тези отпадъци, се създава впечатление за 

сметище. 

 

Като предложения, мога да предложа оператора на депото да създаде условия за 

изхвърляне при лоши метеорологични условия на управляваното от тях депо. Също 

общинския съвет може да преработи наредбите за изхвърляне на големи отпадъци и 

подобряване на контрола. Идеята е да се обособят места в кварталите, където само там 

е разрешено безплатно изхвърляне на тези отпадъци от гражданите, и да се спре 

формирането на нерегламентирани сметища до всяка кофа. В някои райони на 

общината има дробилки за клони и съответните екипи за обслужване. Това значително 

улеснява почистването на клоните и не позволява задръстване на квартала. Лесно може 

да се направи справка с количеството отпадъци, които са предадени на завода за 

биоразградими отпадъци и тази практика да се приложи и при останалите. 

 

 Дори най-добрите мерки за подобряване на околната среда да се приложат ще срещнат 

сериозно предизвикателство, ако не успеем да събудим истинската грижа във всеки от 

нас. Ако самосъзнанието за отговорността ни към околната среда остане в сянка на 

безразличието, когато 2 души почистват, а 200 да замърсяват, няма да постигнем 

значим напредък. Истинската промяна започва от вътре – в нашите убеждения, навици 

и отношение към околната среда. 

 

С уважение, 

Ивайло Жеков 

 


